
Kako moje dijete govori? 

Što je u redu, a što ne? 
Pripremila: Mateja Visković, mag.logoped.



Zašto je važno 
procjenjivat 
svoju djecu? 

• Govor je bio i ostao optmalan način 
komunikacije među ljudima. 

• O komunikacijskim vještnama ovisi 
djetetovo samopouzdanje i kasniji 
akademski razvoj. 

• Bez dobrog govora NEMA učenja bez 
značajnih teškoća. 

• Intenzivni period u razvoju jezičnih i 
govornih vještna je upravo do šeste 
godine života. 

• Stoga, važno je procijenit razvoj na svim 
područjima, tako i na području jezika i 
govora kako biste svom djetetu omogućili 
optmalan razvoj i kasnije život. 



ARTIKULACIJA

Označava 
način na 

koji 
govorimo 
– izgovor. 

Do druge godine 
govor bi trebao bit 

50% razumljiv, a do 
četvrte godine života djetetov 

govor bi trebao bit 
gotovo potpuno 

razumljiv strancima (oko 90%).

Kako se 
razvija 
izgovor 

glasova? 3 – 3,5

A E I O U P B T 
D K G M N V L 

F H J 

4 – 4,5

S Z C LJ NJ R

5 – 5,5

Š Ž Č Dž Đ Ć 



ARTIKULACIJA

Oni glasovi koji su 
motorički zahtjevniji za 
izvedbu javljaju se 
kasnije u govoru. Zbog 
toga ne treba dijete s 3 
godine požurivat da 
izgovori glas R! Zbog 
želje da Vam udovolji, 
moglo bi ga počet 
proizvodit na krivom 
mjestu. 

Kada kod logopeda?
Ako je govor nerazumljiv, 

čak i ako je kontekst 
poznat.

Ako ima više grešaka 
izgovora (K izgovara kao 

T, G izgovara kao D, L 
izgovara kao W i slične). 

Ako zvučni šuškavo, ako 
peska, ako pojačano slini 

dok govori. 

Ako ne izgovara sve 
glasove („slova”) u 

riječima. 



ARTIKULACIJA
Ono što se 

doživljava kao 
„slatko” u mlađoj 

dobi – nažalost 
tako neće ostat 

kad dijete naraste. 

Artkulacijske 
teškoće NEĆE 
proći same od 

sebe, pogotovo 
ako ih se podupire 
i „tepa” djetetu. 



JEZIK 

• Dijete samo slušajući govor okoline usvaja 
gramatčka pravila od rođenja. Kod većine 
djece to usvajanje prođe bez teškoća, no 
uz sve manje razgovora i sve više 
vremena pred ekranima, nažalost sve više 
djece ima jezičnih teškoća. 

• Djeca u dobi od dvije godine trebaju imat 
dvočlane iskaze („Tata papa.”), u dobi od 
tri godine tročlane i tako dalje. 

• U dobi od dvije godine trebaju slijedit 
naloge (dođi, donesi, odi…), a u dobi od 
četri godine trebaju slijedit složene 
naloge („Odi u sobi i donesi mi majicu.”). 

•



Kada kod 
logopeda?

Ako kasni pojava 
prve riječi (obično 

oko prvog 
rođendana).

Ako govori manje od 
vršnjaka i korist se 

jednostavnijim 
riječima i 

rečenicama. 

Ako korist izraze 
koji su 

agramatčni (npr. 
„Mama ide kuća.”)

Ako često ispušta 
ili zamjenjuje 

slogove u 
riječima. 

Ako ima teškoća u 
razumijevanju 

pitanja i naloga. 

Ako ima teškoća u 
usvajanju naziva 

boja, oblika i slično. 

Ako ne postavlja 
pitanja (tko, što, 
gdje, kako, kada, 

zašto). 



Pomoć 
stručnjaka 
trebali biste 
potražit i ako… 

• Vaše dijete ne ostvaruje 
komunikaciju, kontakt očima, ne 
voli se igrat s vršnjacima i slično. 

• Ako ne čuje kad ga zovete, često Vas 
pita da ponovite što ste rekli.

• Ako ponavlja glasove i/ili riječi više 
puta ili se „zaustavi” na nekoj riječi. 
Pogotovo ako uočite napetost koju 
povezuje s govorom. 

• Ako često ima promukao glas, ako 
učestalo viče, ako govori „kroz nos”. 



Tepanje 

• Tepanje djeci ili pojednostavljivanje govora ili krivo 
izgovaranje može utjecat na razvoj govora. 

• Jasno je da prilagodimo svoj ton, melodiju govora kad 
govorimo s djecom. Ovakav govor je poželjan i 
pospješuje djetetovo usvajanje jezika. Ovo 
podrazumijeva nježniji, viši glas, puno ponavljanja riječi, 
pjevniji govor. 

• ALI ovakav govor i dalje mora bit gramatčki ispravan! Ne 
mijenjajte strukturu rečenice i riječi (npr. Cunce 
mamino, beba majena, keka umjesto seka i tako dalje). 



Duda 

• Već od samog rođenja važno je pravilno potcat orofacijalnu muskulaturu (mišiće lica, 
usta) djeteta. Zbog toga je važno dojenje i sisanje kako bi se najprirodnije i pravilnije 
oblikovale nježne kost lica i usne šupljine. 

• U kasnijoj fazi, vrlo je važno djeci pružat krutu hranu (izbjegavat miksanu hranu kad je 
dijete spremno za krutu hranu!). Žvakanjem se pravilno razvijaju mišići, koji nam 
služe za govor. 

• Pijenje iz šalice/čaše, uzimanje hrane sa žlice, samostalan obrok, pijenje na slamku – 
sve to savršeno i prirodno utječe na razvoj! 

• Korištenje dude varalice na početku djetetova života je prirodno. Djeca tme 
kontroliraju svoje emocije i brže se smire. Međutm, postaje problem kad se korist 
predugo (duže od navršenih 3 do 4 godine). 

• U toj dobi to je navika koje se teško riješit, a vrlo negatvno utječe na razvoj usne 
šupljine (zagriz, nepce, zubi) i na izgovor. Posebno je potrebno obratt pažnju na to 
da dijete ne govori „preko” dude. Takav izgovor prelazi u naviku i teško se ispravlja. 



• Molim upamtte: ovo su samo smjernice. 
Za sve Vaše nedoumice uvijek je jedino 
rješenje potražit pomoć stručnjaka. 

• Za početak možda će bit potreban samo 
savjet stručnjaka, a možda i terapija. 
No, pravodobnim savjetovanjem na 
većinu teškoća može se utjecat kako bi 
se umanjile. 

• Korisni savjet su uvijek dobrodošli kako 
bi dijete sretno i zadovoljno raslo i 
prebrodilo problem. 


	Slide1
	Slide2
	Slide3
	Slide4
	Slide9
	Slide5
	Slide11
	Slide6
	Slide8
	Slide10
	Slide7

